
MOTIE

Oogst de zon op daken
Naar aanleiding van agendapunt van de raad: 13

De raad van de gemeente Overbetuwe in vergadering bijeen d.d. 25 mei 2021

Onderwerp: Regionale Energie Strategie regio Arnhem-Nijmegen

De ondergetekende, lid van de raad van de gemeente Overbetuwe,

Constaterende dat:
 Uit de Regionale Energie Strategie (RES) blijkt dat (gemeente) duizenden 

zonnepanelen op daken moet gaan leggen
 Op dit moment heel veel grotere daken maagdelijk leeg zijn en geen zonnepanelen 

bevatten
 De gemeente voor overheidsgebouwen eigen keuzes kan maken
 Na nieuwbouw of renovatie van overheidsgebouwen daken niet altijd vol gelegd 

worden met zonnepanelen
 Het rendement voor zonnepanelen op gemeentelijke daken in het algemeen minder 

is, aangezien de gemeente goedkoop stroom kan inkopen
 Wanneer het voor gemeenten ‘onrendabel’ is om panelen op daken te plaatsen er 

wel kansen zijn om panelen te verhuren, of om omwonenden of coöperaties mee te 
laten investeren

Overwegende dat:
 De opgave uit de RES ook voor Overbetuwe enorm is en vooralsnog onzeker is of die 

doelstelling gehaald kan worden
 Er een verkeerd signaal uitgaat van het aanleggen van zonneparken op bijvoorbeeld 

landbouwgrond, terwijl geschikte daken voor zonnepanelen maagdelijk leeg blijven. 
 Daken met meer dan 60 zonnepanelen mee tellen voor de RES
 Er in de RES naar wordt gestreefd dat elk geschikt dak van bedrijven en 

woningbouwcorporaties vol gelegd wordt met zonnepanelen
 De gemeente zelf het goede voorbeeld dient te geven en de gemeente verschillende 

daken in haar bezit heeft waar meer dan 60 panelen op passen.

Verzoekt het college:

1. Vanaf de begroting van 2022 te rekenen met het principe: nieuwbouw binnen de 
vastgoedportefeuille van de gemeente wordt per definitie voorzien van zoveel 
mogelijk zonnepanelen

2. Met ontwikkelaars afspraken te maken over het plaatsen van zonnepanelen op daken
3. Dit niet ten koste te laten gaan van andere duurzaamheidsmaatregelen van een 

gebouw en de systematiek rondom de waardering van de duurzaamheid van een 
gebouw daarop aan te passen.

4. Voor lopende gemeentelijke projecten binnen de vastgoedportefeuille alles op alles te 
zetten om een (redelijkerwijs) maximale hoeveelheid zonnepanelen op de daken te 
plaatsen. Idem voor te ontwikkelen woningbouw en de bouw van ander vastgoed;

5. Ook bij grote renovaties binnen de gemeentelijke vastgoedportefeuille alles op alles 
te zetten om een (redelijkerwijs) maximale hoeveelheid zonnepanelen op de daken te 
plaatsen.

6. Actief contact te zoeken met energiecoöperaties om samen uit te zoeken of en zo ja 
hoe zij kunnen ondersteunen in het ‘oogsten van de zon’ bij gemeentelijke daken.

7. Een charme offensief richting grotere dakeigenaren in de gemeente te beginnen, 
waarbij de burgemeester de uitnodigende partij is; deze dakeigenaren te bewegen tot 
het in overweging nemen van de aanleg van zonnepanelen op hun daken.

en gaat over tot de orde van de dag.
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